
SE-PO.0012.5.9.2011 

 

 

Protokół 

z posiedzenia Komisji Edukacji Kultury i Sportu 

w dniu 24 października 2011 

 

 

obecni 

 

1. Radny Andrzej Mentel  przewodniczący komisji   obecny 

2. Radna Irena Owczarz        obecna 

3. Radna Ewa Fronczek        obecna 

4. Radny Dominik Penar        obecny 

5. Radny Sylwester Iwanowski       obecny 

6. Radny Marian Kita         obecny 

 

komisję prowadzi przewodniczący Komisji Radny Andrzej Mentel 

 

temat posiedzenia 

 

1. Współpraca z miastami partnerskimi – analiza i plany na przyszłość. 
2. Przyjęcie do wiadomości o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Czeladź 

za rok szkolny 2010/2011, w tym o wynikach egzaminów w szkołach podstawowych  
i gimnazjalnych dla, którego organem prowadzącym jest gmina Czeladź. 

3. Propozycje do budŜetu miasta na rok 2012 w zakresie Edukacji, Kultury i Sportu. 
4. Omówienie materiałów sesyjnych. 
5. Sprawy róŜne 

 
w posiedzeniu uczestniczyli 

Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz, Kierownik Wydziału Polityki Społecznej i Edukacji Agnieszka 
Pilarek- Słabikowska, Z- ca Kierownika Wydziału Polityki Społecznej i Edukacji Michał Słomka 
Z- ca Kierownika Wydziału Promocji Miasta Iwona Szczepanik, Kierownik SDK ODEON Agata 
Biesiadecka, Radna Renata Malinowska przedstawiciel spółdzielców, Radny Ireneusz Gawroński  
Wojciech Maćkowski przedstawiciel spółdzielców , mieszkaniec Przemysław Szałański. 
 
Przewodniczący Komisji Radny Andrzej Mentel Radny Ireneusz Gawroński prosił, Ŝebyśmy zaczęli  
komisje od punktu 3 czy Państwo są przeciwni? Rozumiem, Ŝe nie ma głosów przeciwnych 
więc zaczniemy od punktu 3 
 

pkt. 3 

 

Propozycje do budŜetu miasta na rok 2012 w zakresie Edukacji, Kultury i Sportu. 
 
Temat omawia Skarbnik Miasta Urszula Polak- Wałek: Gdyby dało się spełnić te wszystkie  
prośby jednostek, które wpłynęły do Wydziału Finansowego to, moŜna bu powiedzieć, Ŝe jest 
cudownie. W porównaniu z rokiem ubiegłym jeśli chodzi o wydatki bieŜące to są one większe  
o 116% rok ten się jeszcze nie skończył i mamy w nim jeszcze braki. Natomiast gdybyśmy 
porównali róŜnicę pomiędzy dochodami bieŜącymi, które teŜ mamy oszacowane i, które juŜ są 
oszacowane po informacjach, które dostaliśmy z Ministerstwa Finansów, mam tu na myśli 
subwencje i udziały. Dochody mamy oszacowane na poziomie realnym do wykonania, a 
zestawiając z tymi wydatkami, które tu potrzeby oświatowe są jednym z elementów tych wydatków 



to róŜnica nam wychodzi same dochody bieŜące minus wydatki bieŜące 9 919 000 zł moŜna 
powiedzieć, Ŝe jest około 10 000 000 zł róŜnicy. 
 
Dyskusja 
w dyskusji udział wzięli 
 

1. Radna Irena Owczarz: Czy te kwoty, które tu są wymienione czy, one wystarczą na pokrycie 
zapotrzebowania. Jak wygląda kwestia działalności kulturalnej w mieście, zajęć 
muzycznych, plastycznych dla dzieci. Nie ma takich zajęć a jak są to płatne a nie wszystkich 
rodziców stać na to. Czy jest to gdzieś ujęte, dotacje na działalność kulturalną 60.000 
Wydział Polityki Społecznej. 

 
2. Skarbnik Miasta Urszula Polak Wałek: To jest kwestia wyboru, czy obcinamy wydatki na 

drogi czy obcinamy inne wydatki bieŜące, czy obcinamy wszystkim tak jak było to w 
poprzednim roku. Brakuje dochodów bieŜących 

 
3. Kierownik Wydziału Polityki Społecznej i Edukacji Agnieszka Pilarek- Słabikowska: 

Sprawa Festiwalu AVE MARIA, chcemy aby to zadnie było finansowane w całości u nas, 
Ŝeby nie było sytuacji, Ŝe brakuje nam pieniędzy. W szkole podstawowej nr 1 rozpoczęliśmy zajęcia 
taneczne, będzie to kurs tańca towarzyskiego, są prowadzone zajęcia w Muzeum Saturn, 
plastyczno- aktorskie, fotograficzne. 
 

4. Z- ca Burmistrza: Zmieniały się przepisy i teraz kwestia rozliczenia poszczególnych rzeczy 
przez organizację, które dostają w dotacjach, wszystko się musi zgadzać SIK, juŜ nie daje rady pod 
względem księgowym. 
 

5. Radna Renata Malinowska Przedstawiciel mieszkańców spółdzielni mieszkaniowej: Miasto 
nie posiada własnego domu kultury, działalność Odeonu jest finansowana ze spółdzielni 
mieszkaniowej, przez spółdzielców. Wychodzi na to, Ŝe Odeon powinien obsługiwać 
tylko dzieci spółdzielców, poniewaŜ tylko oni za to płacą. Tymczasem w ubiegłym roku robiona 
była statystyka ile dzieci spółdzielców uczestniczy w zajęciach w Odeonie a ile dzieci chodzi na te 
zajęcia, spoza zasobów. Rodzice tych dzieci mówią, Ŝe płaca 20, 30 zł  
za zajęcia, ale nie pokrywa to wszystkiego, więc gmina powinna dopłacać do działalności Odeonu. 
 

6. Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: Nie moŜna przekazać dotacji do Spółdzielni 
Mieszkaniowej poniewaŜ jest to niezgodne z przepisami. 

7. Wojciech Maćkowski Przedstawiciel mieszkańców spółdzielni mieszkaniowej: Odeon to 
jedyna instytucja kulturalną w Mieście, która świadczy tak szeroki wachlarz usług dla 
mieszkańców. Domu kultury miejskiego nie ma więc musimy bazować na tym co istnieje 
spółdzielczy dom kultury, który ma najlepszą ofertę zajęć. Więc powinniśmy zadbać o to 
aby były zawarte stosowane umowy  na jego działalność. 

8. Przewodniczący Radny Andrzej Mentel 
9. Radny Dominik Penar: Brak prawidłowej komunikacji ze stowarzyszeniami w sprawie 

inicjatyw kulturalnych. 
 
Temat omawia Kierownik SDK ODEON Agata Biesiadecka: Przejęłam Odeon z dniem 15 grudnia 
niebawem będzie to rok. Pierwszym zadaniem jakim się zajęłam było ulepszenie strony 
internetowej, poniewaŜ była ona bardzo słaba. Kalendarz imprez jest umieszczany na bieŜąco 
poniewaŜ kiedyś miałam zaplanowane imprezy wcześniej było wszystko załatwione a potem 
okazało się, Ŝe nie mam na to środków. DołoŜyłam mnóstwo starań oto aby o Czeladzi i Odeonie 
było głośno w mediach po raz pierwszy mieliśmy osobną zakładkę w RMF Classic ta zakładka była 
cały miesiąc czerwiec. Kiedy zaprosiłam do Odeonu Wiesława Ochmana byliśmy reklamowani w 



stacji telewizyjnej Viva Polska w czasopiśmie Brawo a takŜe mieliśmy 7 zajawek w Radiu 
Katowice. Bardzo duŜo osób słucha Radia Katowice czasem zostawiam tam np. podwójne 
zaproszenia na jakąś imprezę i ci ludzie przyjeŜdŜają na tą imprezę. Chciałabym Ŝeby zostały, Akcja 
Lato i Akcja Zima prosiłabym o rozwaŜenie Małej Akademii Jazzu, która istniała przez 20 lat 600 zł 
kosztuje Akademia Jazzu to są dwie lekcje skierowane do młodzieŜy i przedszkolaków. 
Zwiększyłam koszt Akcji Lato, ze względu, Ŝe wzrosły koszty paliwa a chciałabym aby część zajęć 
odbywało się  poza Odeonem. 
 
Dyskusja  
w dyskusji udział wzięli 
 

1. Rady Dominik Penar: Jaka ilość dzieci uczestniczy w teatrzykach niedzielnych. Jaka jest 
koncepcja na następny rok działalności Miasta. Nie mamy wypracowanego modelu 
komunikacji ze stowarzyszeniami. 

2. Kierownik SDK ODEON Agata Biesiadecka: Od 30 do 60 dzieci, miejsc jest około 160. 
3. Kierownik Wydziału Polityki Społecznej i Edukacji Agnieszka Pilarek- Słabikowska:  

Odczytuje uzasadnienie komisji w sprawie dotacji. 
4. Radny Irena Owczarz: Jestem pod wraŜeniem działań Odeonu, Koncert Pana Ochmana był 

wspaniały, musimy działać w tym kierunku aby Odeon wspierać. 
5. Radna Renata Malinowska przedstawiciel spółdzielni mieszkaniowej: Chciałabym zwrócić 

uwagę na koszty tych imprez, Ochman kosztował 9000 zł z czego 3000 zł pochodziło od studentów, 
za moŜliwość obcowania z nim. Są instytucje, które same aby się promować dają 
coś za darmo np. bilety wstępu na imprezy a Miasto co dało? Jest to kwota około 400 000zł. 

6. Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: Musimy mieć na te wszystkie wydatki, zbieramy cały 
czas na oświatę i KZKGOP, wydatki musimy dostosować do rzeczywistości. 

7. Przewodniczący Radny Andrzej Mentel: Proszę Wydział Promocji Miasta o koordynację w 
sprawie wydarzeń kulturalnych odbywających się w Mieście. 

8. Skarbnik Miasta Urszula Polak- Wałek: Jakim odpisem Pani dysponuje jako przedstawiciel  
mieszkańców jeśli chodzi o kwotę?  
 
 
 

pkt.1 

 

Współpraca z miastami partnerskimi – analiza i plany na przyszłość. 
 
Przewodniczący Komisji Radny Andrzej Mentel: Proponuję nie dokonywać wprowadzenia przez 
Pani Iwonę Szczepanik z Promocji Miasta, poniewaŜ wszystko zawarte jest w materiałach 
sesyjnych. 
 
Dyskusja 
w dyskusji udział wzięli 
 
 

1. Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: Wszystkie Miasta Partnerskie borykają się z tymi 
samymi problemami finansowymi co i my. Dlatego odpadał wizyta naszej młodzieŜy na 
Węgrzech dlatego, ją odwołali, poniewaŜ nie dostali pieniędzy na ten cel. Łotwa najchętniej 
by organizowała, teŜ współpracę na zasadach poszukaniu dotacji unijnych. Musimy zmienić 
formę tego działania. Pani Burmistrz była w Dublinie w ramach programu Edukacja przez 
całe, Ŝycie, organizują grupę do kolejnych odwiedzin, wstępnie Pani Burmistrz miała 
proponować Miastu śydaczów aby teŜ wszedł w ten program. 

2. Przewodniczący Radny Andrzej Mentel: Mielibyśmy środki dzięki temu programowi z Unii 



Europejskiej na tą współpracę, to dobrze, zawsze to jakieś pieniądze zostają w Gminie. 
Rodziny są wybierane na te wyjazdy, poniewaŜ w następnym roku oni przyjeŜdŜają do nas. 
Ja byłem w zeszłym roku i byłem zachwycony program by naprawdę bardzo dobry byłem w 
tych domach gdzie zakwaterowane są nasze dzieci, podczas wyjazdu dzieci wyjechały 
naprawdę zadowolone. 

 
Przewodniczący Komisji Radny Andrzej Mentel: Proponuję przejść do kolejnego punktu obrad 
 

pkt.2 

 
Przyjęcie do wiadomości o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Czeladź za rok szkolny 
2010/2011, w tym o wynikach egzaminów w szkołach podstawowych i gimnazjalnych dla, którego 
organem prowadzącym jest gmina Czeladź. 
 
Dyskusja  
w dyskusji udział wzięli 
 
Przewodniczący Komisji Radny Andrzej Mentel: proszę o pytania 
 

• Radna Ewa Fronczek: Z materiałów wynika ze Place zabaw przy szkołach były 
dofinansowywane, natomiast przy szkole podstawowej nr 1 placu zabaw nie ma.  

Nowego placu zabaw sami nie wybudujemy bo są to koszty, proponuje wyremontować 
place zabaw przedszkolne, które są ogrodzone. Jak to się stało, Ŝe wszystkie szkoły oprócz 
przedszkola nr 11, szkoły podstawowej nr 1 i MZS, te placówki tak dobrze funkcjonują, Ŝe Ŝadne 
remonty nie są potrzebne. Składaliśmy wnioski o remont sal gimnastycznych gdzie sytuacja jest 
coraz gorsza to samo dotyczy kuchni, w przyszłym roku powinniśmy wyrównać te braki. 
Przedszkole nr 11 zdewastowane schody, nie ma piaskownicy, rodzice się na tą piaskownicę 
składają, nie moŜe być taka sytuacja, Ŝeby taką piaskownicę zrobić. 
 

• Radny Sylwester Iwanowski: Są to specjalne atesty, materiały uŜyte do produkcje tego są 
bardzo drogie i na nich się robi furorę. To jest tragedia po prostu. Jaka kwota faktycznie 
brakuje do subwencji. Szkoła powinna działać do 18 co najmniej, to jest dobra oferta 
kulturalna dla dzieci. Inicjatywy kulturalne, które są realizowane w szkołach w tym 
kierunku powinniśmy iść. 

 
• Z- ca Kierownika Wydziału Polityki społecznej i Edukacji Michał Słomka: By ogłaszany 

przetarg ale nie zgłosił się Ŝaden wykonawca, kaŜda szkoła robi przetarg indywidualnie. 
Problemy, które wynikły z placami zabaw dotyczyły pianki, którą są nimi wyłoŜone. 
Jak gminy zaczęły realizować radosna szkołę to cena pianki poszła bardzo wysoko w górę. 
 

• Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: W tym roku nie mobilizowaliśmy szkół bo jak sami 
państwo wiecie, Ŝe musi być wkład własny, którego nie ma, w przyszłym roku, zaleŜne to 
będzie od budŜetu. Połowę pieniędzy Pozyskaliśmy rezerwę budŜetową z Ministerstwa 
Edukacji,  na remont płyty boiska, bo dzieci mają zakaz tam wchodzenia. Postaramy się w 
przyszłym roku to zrekompensować. Tu jest problem bo jak mówię, Ŝe naleŜy nagradzać 
bardzo dobrych nauczycieli i jak słyszę od dyrektora, Ŝe wszyscy są bardzo dobrzy to tak nie 
jest nie czarujmy się. Powinniśmy nagradzać tylko tych nauczycieli najlepszych. Jeśli 
chodzi o to co Pan mówi o subwencji to jest wymóg tego materiału, który ma przyjść raz do 
roku. Według mnie powinniśmy nagradzać i promować tych nauczycieli tych bardzo 
dobrych, bo to jest właśnie kwestia jak układać arkusz organizacyjny, pewnych rzeczy nie 
było brane pod uwagę np. kwestia liczebności klas. Nie mam kompetencji takich aby dawać 
jakieś sugestie dyrektorom szkół od tego jest Kuratorium Oświaty. 



 
• Przewodniczący Komisji Radny Andrzej Mentel: Chciałbym, aby Państwo wyjaśnili   

mi na komisji, którą część subwencji pokrywa państwo. W materiałach jest określona kwota 
subwencji, która została przekazana w wysokości 9600 zł i wydatki poniesione. Czy my te wydatki 
liczymy łącznie z przedszkolami, czy przedszkola to nie obejmuje. Porównujmy tylko wielkości na, 
które otrzymujemy subwencje. Prosiłbym, aby była dodatkowa informacja na temat subwencji i 
jaka kwota jest wydatkowana. Jakie ewentualne wnioski spostrzeŜenia wynieśliście Państwo po tym 
materiale, co byście sugerowali dyrektorom radom pedagogicznym. 
 
 
 

pkt.4 

 

Omówienie materiałów sesyjnych 
 
Analiza działań na rzecz osób niepełnosprawnych. 
 
Temat omawia Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: Coraz więcej mamy dzieci chorych, które 
podlegają nauczaniu indywidualnemu, co zwiększa koszty, gminy. 
 
Dyskusja 
w dyskusji udział wzięli 
 

1. Radna Irena Owczarz: Cieszę się, Ŝe w szkole podstawowej nr 3 powstała klasa integracyjna 
jest to tańsze, niŜ nauczanie indywidualne, są to dzieci, które nie kwalifikują się do szkoły  
specjalnej, ale z kolei wymagają pomocy. 

2. Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: Generalnie dzieci z dysfunkcjami mamy tyle, Ŝe w 
kaŜdej szkole moglibyśmy otworzyć taką klasę. 

 
 
Program inwestycyjny miasta plany i wykonanie 
 
Dyskusja 
w dyskusji udział wzięli 
 

1. Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: Przedszkole nr 5 remont kuchni i przedszkole nr 9 
remont łazienki. śłobek, moŜe z projektu się uda zacząć. To jest moja subiektywna ocena 

w przedszkolu nr 9 w tragicznym stanie jest kuchnia wymieniamy stoły. Chciałabym dokończyć 
boiska przy szkole nr 1 jeŜeli były by pieniądze, dokończenie bieŜni przy szkole nr 7. Najgorsze 
podłogi ma MZS i Szkoła nr 7, najgorszy dach ma Gimnazjum nr 2. 
Pamiętamy o pracownikach obsługi administracji jak będą środki to zostanie to zrealizowane. 

2. Przewodniczący Komisji Radny Andrzej Mentel: Które rzeczy są realnie do zrobienia w 
przyszłym roku i te, które są faktycznie potrzebne. Boisko przy szkole nr 7 to boisko jest 
wielofunkcyjne, a czy będą zakupione tam bramki, do gry czy nie, Brak tych bramek 
powoduje utrudnienia przy pracy i przy grze. 

3. Radny Iwanowski Sylwester: Jest tam moŜliwość zamontowania bramek bo są wpusty na 
nie ale trzeba je oczyścić poniewaŜ nieuŜywane wiadomo, Ŝe są zabrudzone. Z tego co ja się 
orientuje to słupki i siatka  powinna być. 

4. Radna Ewa Fronczek: Mnie najbardziej martwi sytuacja Ŝłobka, o której mówiliśmy na 
Komisji Społecznej. 

5. Skarbnik Miasta Urszula Polak- Wałek: Nie mamy z czego robić remontów. Unijne środki 
są potrzebne na inne zadania. 



 
Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2011 rok. 
 
Temat omawia Skarbnik Miasta Urszula Polak- Wałek 
 
Przewodniczący Komisji Radny Andrzej Mentel: Odczytuje odpowiedź na wniosek Komisji 
Edukacji Kultury i Sportu.  
 
Przewodniczący Komisji Radny Andrzej Mentel: Był jeszcze jeden wniosek, który nie był 
głosowany w sprawie utworzenie Szkoły Mistrzostwa Sportu  ale prosiliśmy o rozeznanie tematu w 
tej sprawie.  
 
Z- ca Burmistrza Teresa Wąsowicz: Utworzenie Szkoły Mistrzostwa Sportu w naszym mieście jest 
niemoŜliwe. 
 
Dyskusja 
w dyskusji udział wzięli 
 

1. Burmistrz Teresa Kosmala 
2. Przewodniczący Komisji Radny Andrzej Mentel 

 
pkt.5 

Sprawy RóŜne 
 
Radna Ewa Fronczek: UwaŜam, Ŝe w grudniu wszystkie wnioski powinniśmy zebrać i 
przeanalizować co nam się udało zrealizować a co nie. 
 
Przewodniczący Komisji Radny Andrzej Mentel. 
zamykam posiedzenie Komisji Edukacji Kultury i Sportu. 
 
 
protokołował                 przewodniczący 
Krystian Załęczny       Komisji Edukacji Kultury  
              i Sportu  
                   Andrzej Mentel 


